



# Press Release

September 5, 2017

## Bright Star 2017 Demonstrates U.S. - Egyptian Security Cooperation

**Cairo** –The U.S. Central Command and the Egyptian Armed Forces have officially announced that the Bright Star military exercise will take place September 10-20 at the Mohamed Naguib Military Base in Egypt.

According to U.S. Embassy Cairo Chargé d’Affaires Thomas Goldberger, “This exercise, which was initially conducted in 1981, is a clear sign of the importance that the United States places on security and counterterrorism cooperation with Egypt, and represents a recognition of the enduring partnership between our two nations.”

According to the U.S. Central Command, “Bright Star builds on the strategic security relationship between Egypt and the United States, a historic partnership which plays a leading role in counterterrorism, regional security, and efforts to combat the spread of violent extremism. The first Bright Star exercise took place in 1981. Approximately 200 U.S. military service members will participate, focusing this year on regional security and cooperation, and promoting interoperability in conventional and irregular warfare scenarios.”

###

Public Affairs Section  
Embassy of the United States of America  
8 Kamal El Din Salah St., Garden City  
Cairo, Egypt

Tel: 2797-3344, 2797-3474  
Fax: 2797-3361  
Email: [pressinfoegypt@state.gov](mailto:pressinfoegypt@state.gov)

Website: [eg.usembassy.gov](http://eg.usembassy.gov)  
Visit Us @USEmbassyCairo





# Press Release

٥ سبتمبر ٢٠١٧

## تدريبات النجم الساطع 2017 ترسخ التعاون الأمني الامريكي المصري

القاهرة أعلنت القيادة المركزية الامريكية والقوات المسلحة المصرية رسميا ان التدريبات العسكرية النجم الساطع ستجري في الفترة من 10 الي 20 سبتمبر في قاعدة محمد نجيب العسكرية في مصر.

وحسب ما قاله القائم بالاعمال بالسفارة الامريكية بالقاهرة توماس جولدبرجر "ان هذا التدريب ، الذي بدأ عام 1981، هو علامة واضحة علي الأهمية التي توليها الولايات المتحدة للتعاون الأمني ومكافحة الإرهاب مع مصر ويمثل نموذجا للشراكة الدائمة بين بلدينا."

ووفقا للقيادة المركزية الامريكية، فإن تدريب النجم الساطع مبني علي العلاقة الاستراتيجية الأمنية بين مصر والولايات المتحدة ، وهي شراكة تاريخية تلعب دورا رائدا في مكافحة الإرهاب والأمن الإقليمي و الجهود المبذولة لمكافحة الإرهاب. وقد اجريت اول تدريبات النجم الساطع في عام 1981. وسيشارك حوالي 200 من عناصر القوات العسكرية الامريكية حيث سيتم التركيز هذا العام علي الأمن والتعاون الإقليمي والتدريب علي إمكانية التشغيل الجمعي علي سيناريوهات الحرب التقليدية وغير النظامية.

###

Public Affairs Section  
Embassy of the United States of America  
8 Kamal El Din Salah St., Garden City  
[pressinfoegypt@state.gov](mailto:pressinfoegypt@state.gov)  
Cairo, Egypt

Tel: 2797-3344, 2797-3474  
Fax: 2797-3361  
Email:

Website: [eg.usembassy.gov](http://eg.usembassy.gov)  
Visit Us @USEmbassyCairo

